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Hierbij bied ik u, mede namens de Minister voor Ontwikkelingssamenwerking, de 
antwoorden aan op de vragen over de WTO-onderhandelingen over bananen, gesteld door 
de kamerleden Ten Hoopen en Ferrier (beiden CDA). Deze vragen werden ingezonden op 
24 juli 2008, onder nummer 2070826270.  
 
1 
Hoe beoordeelt u het voorstel van de directeur-generaal van de WTO om de EU-tarieven 
voor de Latijns-Amerikaanse bananen terug te brengen tot 116 euro per ton in 2015? 1) 
 
2 
Steunt Nederland de positie van Suriname en andere ACP landen in Genève om niet 
akkoord te gaan met deze voorgestelde regeling? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoord 1 en 2 
Het voorstel van de directeur-generaal van de WTO, de heer Pascal Lamy, moet in de 
eerste plaats gezien worden als een onderhandelingsvoorstel. De tarieven in het voorstel 
zijn inmiddels aangepast en deze worden in de loop van de onderhandelingen mogelijk 
nog opnieuw aangepast. Hetzelfde geldt voor de overige afspraken in het voorstel.  
 
In zijn algemeenheid ziet Nederland het voorstel en initiatief van de heer Lamy als een 
belangrijke stap in de richting van een definitief akkoord in deze langlopende kwestie. 
Een oplossing voor de bananenproblematiek is essentieel voor het bereiken van een 
akkoord in de huidige Doha-onderhandelingen. De positie van Suriname en andere ACP-
landen is in de eerste plaats een onderhandelingspositie en vanuit die optiek begrijpelijk. 



 

2 

 

Uiteindelijk is een akkoord in deze slepende kwestie van groot belang voor alle betrokken 
partijen, ook voor de ACP-landen.  
 
3 
Wat is de inzet van Nederland in de bredere discussie rondom bananen tijdens deze 
WTO? 
 
Antwoord 
Conform eerder aan uw Kamer is aangegeven1, hecht Nederland veel waarde aan vrij 
handelsverkeer van bananen. Nederland blijft van mening dat gestreefd moet worden naar 
duurzame, levensvatbare en concurrerende productie. Eerder is al aangegeven dat 
handhaving van het bestaande niveau van preferenties in dat kader geen doel is, maar 
hooguit een tijdelijk middel. Nederland zet in op een akkoord dat acceptabel is voor alle 
partijen en dat de weg vrijmaakt voor vrij handelsverkeer van bananen.  
 
Een lagere tariefpreferentie voor ACP-landen kan ook worden gecompenseerd door 
middel van steun aan maatregelen om de productie en marketing van bananen te 
verbeteren of om diversificatie te bevorderen. 
 
4 
Kunt u deze vragen binnen een week, voor het eind van deze WTO, beantwoorden? 
 
Antwoord 
U ontvangt deze antwoorden helaas na het einde van de ministeriële WTO-
onderhandelingen. Deze zijn dinsdagavond 29 juli jl. zonder eindresultaat afgebroken. 
Over het verloop van de onderhandelingen wordt uw kamer per brief door mij 
geïnformeerd. 
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